
VOOR EUROPESE ZAKEN Ex.nr 

Notulen van de vergadering gehouden 
op vrijdag 20 maart 19 81 in het Catshuis van 

0 9 . 3 0 uur tot 1 1 . 0 0 uur 

Aanwezig: Minister-president Van Agt en de 
ministers Van Aardenne, Albeda, Braks, 
Van der Klaauw, Van der Stee en 
Tuijnman alsmede staatssecretaris 
Van der Mei. 
Voorts zijn aanwezig de heren Boele (EZ), 
Nieman (BuZa) , Posthumus Meyjes (BuZa), 
Rutten (PV-EG), Van Schaik (BuZa), 
Wellink (Fin) en De Zeeuw (L & V ) . 

Secretaris : mr. J.P.M.H. MerckeIbach 
Adjunct-secretaris: mr. drs. K.P. Rade 

1, Notulen van de vergadering van 13 februari 19 31 
(nr. 9543 en 9543c). 

De notulen worden vastgesteld na de 
wijzigingen opgenomen in bijlage I. 

2. Voorbereiding van de Europese Raad van 
2 3 en 2 4 maart 1981 (Brief van de staats
secretaris van Buitenlandse Zaken dd. 18 maart 1 9 8 1 , 
nr. DIE-80703, met bijlage). 

a. Staalindustrie 

De minister-president stelt voor de 
Europese Raad voor te bereiden aan de hand van de 
conclusies van de Coördinatie Commissie terzake. 
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De heer Van Schaik vreest dat. een 
gereserveerde opstelling van Nederland ten aanzien 
van de top door anderen uitgelegd zal worden als 
voortvloeiende uit het feit dat ons land niet voor 
deze top is uitgenodigd. 

Minister Van der Klaauw meent dat het 
wellicht de voorkeur zou verdienen om te Maastricht 
wel over deze problematiek te praten, doch pas 
tijdens de Europese Raad van juni tot formele 
spraken over te gaan. 

De heer Van Schaik onderschrijft deze 
visie, doch acht het toch gewenst het onderwerp 
in de conclusies te noemen. Spreker vestigt verder 
nog de aandacht op een passage in de concept
interventie inzake de Noord-Zuid-verhouding waarin 
gesteld wordt dat de interventie in Cambodja in ons 
voordeel heeft gewerkt. Deze passage zou geschrapt 
moeten worden. 

De minister-president stelt voor te 
concluderen dat de voorkeur gegeven wordt aan de 
ontwerp-conclusies van het voorzitterschap boven 
de door de Commissie voorgestelde conclusies. 

De raad stemt hiermee in. 

2.e. Verslag aan het Europees Parlement 

De minister-president stelt de vraag aan 
de orde of hij na afloop van de Europese Raad 
verslag dient uit te brengen aan het Europees 
Parlement. Spreker is van mening dat het hier een 
belangrijk vraagstuk betreft. 

Minister Van der Klaauw herinnert er aan 
dat de politieke commissie van het Europees Parierent 
unaniem aan de voorzitter van de Europese Raad 
verzocht heeft om verslag te komen uitbrengen. 

De minister-president deelt mee dat de 
hiervoor gesuggereerde datum technisch niet schikt, 
doch dat hij wel een week later beschikbaar zou 
zijn. Spreker vraagt zich af of vanuit formeel 
juridisch oogpunt een mandaat van de Europese Raad 
nodig zou zijn om een verslag uit te brengen, en 
zo ia of ditaan meerderheidsbesluitvorming onder
worpen zou zijn. Feiteijk betreft het hier een 
politieke vraag, namelijk in hoeverre ons functioneren 
als voorzitter gefrustreerd zou worden door een 
positief antwoord op het verzoek van de politieke 
commissie van het Europees Parlement. Hierbij is met 
name de positie van Frankrijk van belang. Aan de 
andere kant heeft Nederland altijd getracht het 
Europees Parlement ter wille te zijn. Als tussen
oplossing zou gedacht kunnen worden aan een verslag 
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van de voorzitter in een openbare zitting van de 
politieke commissie van het Europees Parlement of 
tijdens een gesprek met de verschillende fractie
voorzitters . 

Minister Van der Klaauw vreest dat voor 
Frankrijk het forum waarin de voorzitter verslag 
uitbrengt niet belangrijk is, doch dat het veeleer 
om het principe gaat. Dit land stelt dat de 
Europese Raad een sui generis karakter draagt, 
hetgeen het verdrag van Rome irrelevant maakt. 
Verder meldt spreker dat de Franse minister 
Francois Poncet tijdens de afgelopen Algemene Raad 
aan spreker gevraagd heeft of Schmidt en Giscard" 
d'Estaing tijdens de Europese Raad naast elkaar 
zouden kunnen zitten, zonder Griekenland tussen 
hen in. Instemmen met dit verzoek zou een erkenning 
van het sui generis karakter van de Europese Raad 
inhouden. 

De heer Rutten meent dat indien men er 
van uitgaat dat de Europese Raad een orgaan van 
het Verdrag van Rome is, de normale regels van 
dit verdrag hierop van toepassing zijn. Tegen deze 
achtergrond wijst spreker er op dat het voorzitter
schap nimmer om toestemming vraagt om verslag aan 
het Europees Parlement uit te brengen. Indien men 
zich echter op het standpunt stelt dat de Europese 
Raad niet onder het verdrag valt zal toestemming 
om verslag uit te brengen vereist zijn. Het 
instemmen met het Franse verzoek met betrekking 
tot de plaatsing van de deelnemers aan de 
vergadertafel zou onze positie verzwakken. 

Minister Van Aardenne merkt op dat het 
tot op heden gebruikelijk is dat het voorzitterschap 
na een Europese Raad verslag aan het Europees Parlement 
uitbrengt. De vraag die zich thans stelt is of dit 
op het niveau van de regeringsleiders zou dienen te 
geschieden. Bij de beantwoording van deze vraag 
zal gekozen moeten worden tussen de gevoelens van 
de Franse president en van het Europees Parlement. 

Minister Albeda meldt dat ook het presidium 
van het sociale comité, waarin ook enkele Nederlandse 
parlementariërs zitting hebben, heeft aangedrongen 
op de komst van de minister-president. Spreker is 
van mening dat aan dit verlangen tegemoet zou moeten 
worden gekomen. 

De minister-president herinnert er aan dat 
sinds het ontstaan van de Europese Raad het altijd 
de voorzitter van de Algemene en niet van de Europese 
Raad is geweest die verslag aan het Eurpees Parlement 
uitbracht. Men zou dus kunnen stellen dat het nu 
wel verslag uitbrengen via de minister-president een 
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gevestigde praktijk zou doorbreken. De vraag stelt 
zich thans hoe te handelen indien de Franse 
president duidelijk laat blijken hiertegen gekant 
te zijn. 

Minister Albeda zou bij het beantwoorden 
van deze vraag veel waarde willen toekennen aan de 
reactie van de andere deelnemers aan de top. 

De minister-president verwacht dat de 
andere regeringsleiders op dezelfde manier zullen 
reageren als tijdens een soortgelijke discussie 
gedurende de Europese Raad van december vorig jaar, 
namelijk door geen partij te kiezen. 

De heer Rutten acht het mogelijk om in dat 
geval expliciet om een standpunt te vragen. 

De heer Posthumus Meyjes suggereert dat 
het wellicht mogelijk zou zijn om niet echt verslag 
aan het Europees Parlement uit te brengen doch te 
volstaan met een gesprek. 

Minister Van der Klaauw herinnert er aan 
dat hij zelf op 8 april verslag aan het Europees 
Parlement uit zal brengen over de Europese Raad. 
Wellicht zou de minister-president alsdan eveneens 
aanwezig kunnen zijn. 

Minister Tuijnman vreest dat een dergelijke 
handelwijze te doorzichtig is. 

Minister Van Aardenne verwacht dat de 
formele uitnodiging die de minister-president van de 
politieke commissie van het Europees Parlement heeft 
ontvangen op korte termijn wel namens het hele 
parlement gedaan zal worden. Eventuele problemen 
met de voorgestelde datum lijken van secundair belang 
Verder merkt spreker nog op dat betoogd zou kunnen 
worden dat het verslag uitbrengen op formeel verzoek 
wezenlijk verschilt van eenzelfde actie op eigen 
initiatief. 

Minister Van der Klaauw voorspelt dat 
president Giscard hierop zal reageren door te stellen 
dat het Europees Parlement met dit formele verzoek 
zijn bevoegdheden te buiten is gegaan. 

De heer Rutten is van mening dat de Franse 
president de minister-president niet kan beletten 
verslag uit te brengen. 

De heer Wellink ziet in*de suggestie van 
de heer Posthumus Meyjes een mogelijke uitweg uit de 
impasse. 

Staatssecretaris Van der Mei vult hierop 
aan dat indien de minister-president op een andere 
dan de door het Europees Parlement voorgestelde datum 
een rede zou houden voor dit Parlement en daarna 
op eventuele vragen zou antwoorden, hij niet als 
verslaggever van de Europese Raad zou komen, hetgeen 
veel moeilijkheden zou kunnen voorkomen. 
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De heer De Zeeuw stelt dat anderen 
hiertegen zullen inbrengen dat verslaggeving dc 
de minister-president nu toekomstige voorzitters 
zal verplichten eveneens naar het Europees Pa Mttlt 
te gaan. 

Minister Van der Stee onderschrijft deze 
opmerking en ziet meer in de suggestie ie 
heer Posthumus Meyjes. Voor alles zou echter getracht 
moeten worden om een discussie over dit vraagstuk 
te vermijden. 

De minster-president wijst er op dat de 
kans groot is dat Frankrijk dit onderwerp in ieder 
geval aan de orde zal stellen. 

Minster Van der Klaauw acht het gewenst 
de uitnodiging van de politieke commissie van liet 
Europees Parlement wel ter sprake te brengen. 

Staatssecretaris Van der Mei merkt oo 
K 

dat het parlement zelf nog geen formele uitnodiging 
heeft verstuurd. 

Minister Tuijnman meldt dat het bij een 
Transportraad gebruikelijk is dat het voorzitter
schap vóór de zitting van de Raad verslag aan de 
desbetreffende commissie van het parlement uitbrengt. 

Minister Van der Klaauw herinnert er aan 
dat het kernpunt van de discussie gevormd wordt 
door de vraag of de minister-president danwel 
spreker zelf verslag zou moeten uitbrengen. 

De minister-president stelt voor te 
concluderen dat spreker naar bevind van zaken zal 
reageren op het verzoek om aan het Europees Parlement 
verslag te doen van de vergadering van de Europese 
Raad te Maastricht. 

De raad kan zich hiermee verenigen. 

Voorbereiding van de Staalraad van 
2 6 maart 19 81 

De raad aanvaardt de conclusies van de 
Coördinatie Commissie. 


